
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Jeg vil gerne orientere Skatteudvalget om de første erfaringer på baggrund af udsendelsen 

af de vejledende vurderinger. 

 

Det er vigtigt, at de nye vurderinger bliver så gennemsigtige og letforståelige som muligt. 

Derfor er jeg glad for, at Vurderingsstyrelsen har valgt at give boligejerne mulighed for at 

tilkendegive, hvordan de oplever de nye vurderinger og kommunikationen om dem, samt 

hvordan boligejerne forstår de flere og mere detaljerede data, der ligger til grund for vur-

deringerne. 

 

Det er sket ved at tilbyde op mod 80.000 boligejere en såkaldt vejledende vurdering. Si-

den de vejledende vurderinger blev sendt ud for tre uger siden, har knap 24.000 boligejere 

set deres vejledende vurdering. 

 

Disse boligejere har samtidig besvaret en lang række spørgsmål om, hvordan de oplevede 

de nye vurderinger. De vejledende vurderinger har dermed givet Vurderingsstyrelsen vær-

difuld viden i arbejdet med at øge kvaliteten i de juridisk bindende vurderinger.  

 

Regeringen vil senere orientere forligskredsen bag ’Forlig om et nyt ejendomsvurderings-
system’ om analyseresultaterne. Til orientering er vedlagt et kort faktaark om de første er-

faringer på baggrund af udsendelsen af de vejledende vurderinger. 
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